
 

 
Ministerie van Financiën 

Den Haag, 6-5-2022 

Betreft: reactie vereniging NLconnect op het eerste 
concept van het Nederlandse herstel- en veerkrachtplan 
(HVP) 

Geachte heer/mevrouw, 

NLconnect behartigt de belangen van ruim 80 partijen uit de keten van bedrijven die 
breedbandnetwerken aanleggen en exploiteren, elektronische communicatiediensten 
aanbieden en fabrikanten en andere partijen aan deze keten toeleveren. Veel leden van 
de branchevereniging bieden eindgebruikers breedbandige toegang tot internet, via snelle 
glasvezel- of kabelnetwerken, en via draadloze en mobiele verbindingen.  

Vanuit het belang van digitale connectiviteit reageren wij graag op voorliggend eerste 
concept van het Nederlandse herstel- en veerkrachtplan (HVP). Deze reactie wordt mede 
ingediend namens KPN, VodafoneZiggo en NLdigital. 

Het heeft ons als telecombranche verrast dat in het HVP geen investeringen in digitale 
connectiviteit zijn opgenomen. We roepen op om alsnog gehoor te geven aan de eerdere 
oproep vanuit de telecomsector en decentrale overheden om middelen uit de Recovery 
and Resilience Facility (RRF) in te zetten om de resterende 20.000 moeilijk te ontsluiten 
Nederlandse adressen van glasvezel te voorzien.  

Met deze reactie geven we antwoord op uw consultatievragen 1, 3 en 8. 

Digitale connectiviteit is fundament onder digitalisering 
Onze dorpen en steden digitaliseren in rap tempo. Digitale technologie is tot in de 
haarvaten van onze economie en samenleving doorgedrongen en versterkt het 
concurrentievermogen van ondernemingen, het vestigingsklimaat én de leefbaarheid in 
onze dorpen en steden. Toekomstgerichte digitale oplossingen als kunstmatige 
intelligentie, smart cities en het internet of things bieden belangrijke kansen voor 
uiteenlopende maatschappelijke vraagstukken, zoals verduurzaming, veilige mobiliteit en 
goede gezondheidszorg. Digitale connectiviteit vormt het fundament van deze 
ontwikkelingen. En dat fundament moet uit de aard der zaak op orde zijn, ook in de meer 
geïsoleerde regio’s en moeilijk toegankelijke adressen. 

Grote private investeringen in breedband 
Onze bedrijfstak investeert daarom jaarlijks vele honderden miljoenen Euro’s in de 
versterking van de digitale connectiviteit, onder andere door uitrol van glasvezel, 5G en 
upgrades van andere snelle breedbandnetwerken. Onze industrie heeft de afgelopen jaren 
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ook hard gewerkt om de digitale kloof te dichten tussen grotere kernen en adressen in 
buitengebieden. Waar tien jaar geleden ongeveer 400.000 panden van snel internet 
verstoken waren, ligt de glasvezelkabel daar nu bijna overal in de grond of staat dat in de 
planning. Als gevolg van deze goeddeels private investeringen staat ons land in de 
Europese en wereldtop als het gaat om de dekking van very high capacity-netwerken.  

Los het resterende connectiviteitsprobleem op via de RRF 
De problematiek van slecht verbonden panden is dus kleiner dan voorheen, maar zij is niet 
weg: het ministerie van EZK heeft becijferd dat op termijn zo’n 20.000 adressen niet op 
commerciële basis kunnen of zullen worden aangesloten op een snelle vaste 
internetverbinding.  

De coronacrisis heeft laten zien dat digitale connectiviteit van levensbelang is voor onze 
maatschappij en de zich snel ontwikkelende digitale economie. Corona heeft laten zien dat 
digitale verbindingen veel voor mensen betekenen. Zo kan je kosten besparen door het 
vermijden van mobiliteit en kon veel op afstand doorgang blijven vinden. Videovergaderen 
is bijvoorbeeld ‘here to stay’. Het datagebruik maakte een sprong en de verwachting is dat 
dit de komende jaren exponentieel zal blijven groeien. Snel internet is dus belangrijker dan 
ooit, ook voor inwoners die toevallig op een plek wonen die onmogelijk op commerciële 
basis kan worden aangesloten op glasvezel. Elke Nederlander en elk Nederlands bedrijf 
moet daarom de beschikking hebben over uitmuntende en veilige breedbandverbindingen. 

Om het resterende en hardnekkige connectiviteitsprobleem aan te pakken, riep de Tweede 
Kamer (24095, nr 522) de regering onlangs op te zoeken naar financieringsmogelijkheden 
voor de aanleg van vast internet naar deze adressen. En in het coalitieakkoord van 15 
december jl. is de ambitie opgenomen dat Nederland het digitale knooppunt van Europa 
wordt en robuust, supersnel en veilig internet in alle delen van het land krijgt. 

De RRF is daarvoor bij uitstek het geschikte instrument. In de ‘Guidance to member states’ 
wordt immers nadrukkelijk gesproken over het opnemen van ‘measures to bridge the 
digital divide including between rural and urban areas and address market failures with 
respect to the deployment of very high capacity networks’ en ‘to reach the EU’s 2025 
connectivity objectives, in line with National Broadband Plans, to enable businesses, in 
particular SMEs, as well as all households, including in rural areas, to participate safely in 
the digital economy.’ Dat is precies wat wij voorstellen.  

Een consortium van VNG, P10 (de grootste plattelandsgemeenten), telecomaanbieders 
en brancheverenigingen NLconnect en NLdigital hebben eind vorig jaar een gezamenlijk 
voorstel gedaan om de 20.000 moeilijk te ontsluiten adressen van snel internet te voorzien 
en hiervoor middelen uit de RRF in te zetten. Dit voorstel is verwoord in een fiche dat met 
het rijk is gedeeld. Helaas zien we het niet terug in voorliggend plan. We verzoeken dit 
alsnog toe te voegen. Andere lidstaten gaven reeds het goede voorbeeld door sterk te 
investeren in digitale inclusiviteit: naast België hebben ook Italië, Finland, Ierland, 
Denemarken, Duitsland en Oostenrijk investeringen in vaste digitale connectiviteit in hun 
herstelplannen opgenomen.  1

Financier uit de RRF geen lopende projecten 
We betreuren het dat marktpartijen niet eerder formeel in staat zijn gesteld om voorstellen 
te doen voor het herstel- en veerkrachtplan. Dat heeft ons weliswaar niet weerhouden van 
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het indienen van een voorstel, maar door een panklaar plan te consulteren zonder 
voorafgaande ‘call for ideas’ ontstaat de indruk dat de rijksoverheid de RRF vooral ziet als 
middel om de rijksbegroting mee rond te krijgen en bestaande projecten mee te dekken. 
Wij hebben met name gekeken naar de ‘digitale’ paragraaf en die bevat in elk geval (soms 
al zeer lang) lopende projecten zoals ERTMS en digitalisering van de strafrechtketen, 
waarvoor de financiering in onze optiek al lang geregeld had moeten zijn langs de 
reguliere weg van de rijksbegroting.  

De RRF is juist bedoeld voor structurele hervormingen of investeringsplannen om de 
economie aan te jagen: nieuwe duurzame, digitale en innovatieve projecten en 
investeringen om sterker uit de coronacrisis te kunnen komen. We vinden daarvan 
onvoldoende terug in het voorliggende plan. We betreuren in dat kader ten zeerste dat 
Nederland - als enige lidstaat - ruim anderhalf jaar na dato nog altijd geen herstelplan 
heeft ingediend in Brussel. Ons land geeft daarmee geen rekenschap van de noodzaak 
om ten behoeve van het herstel snel te acteren. 

Vanzelfsprekend altijd bereid tot nadere toelichting, 

Met vriendelijke groet, 

Mathieu Andriessen 
directeur 
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